
Nr. 2 April  2018             39. årgang 

April 
 
5. Udsendelse af s-posten, Birkelund-

gård, kl. 17.30 
10.   Kommunalbestyrelsesmøde,  
 Rådhuset kl. 18.00 
11. Bestyrelsesmøde, Birkelundgård  
 kl. 19.00 
12.   Medlemsmøde med Mattias Tes-

faye, KB-salen, kl. 19.30 
25.  Generalforsamling, Rådhusets kanti-

ne kl. 19.00 
 

Maj 
 
1. Medlemsfest, Birkelundgård .kl. 7 
8. Kommunalbestyrelsesmøde,  
 Rådhuset. Kl. 18.00 
9.  Bestyrelsesmøde, Birkelundgård,  
  kl. 19.00 
21.   Deadline for s-posten 
29.   Udsendelse af s-posten, Birkelund-

gård kl. 17.30 
 
Juni 
 
5. Grundlovsfest, Højerupgård  i Val-

lensbæk kl. 12 
12.   Kommunalbestyrelsesmøde,  
 Rådhuset kl. 18.00 
13.   Bestyrelsesmøde, Birkelundgård  
 kl. 19.00  

Socialdemokratiets  
Integrationsudspil 

 
Medlemsmøde med  

Mattias Tesfaye d. 12. april 
 

********* 

Generalforsamling 
25. april  
Rådhuset  
Kl. 19.00 

 
Vi ses 

1.  

Juhu, der er mail fra partiforeningen 

Socialdemokraterne i Albertslund 

 

S-posten 
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Medlemsblad for  

Socialdemokraterne i Albertslund. 

Redaktion: 

Jette Kammer Jensen (ansvarshavende) 
Britta S. Jørgensen  (layout)
Britta.Schneider.Joergensen@skolekom.dk 

Indlæg sendes eller mailes til: 

Jette Kammer Jensen 
Tranehusene 96, 2620, Albertslund 
Tlf  24 26 95 57 
e-mail: kammerjensen@webspeed.dk 

Deadline - se kalenderen bagest i bladet 

S-posten tilgår medlemmerne, Folkebib-
liotekerne, ABA, Albertslund Posten m.fl.  

Leveringsproblemer - kontakt 

Aage Jensen, tlf.. 60 35 05 02 
 

Jeg vil gerne være medlem af Socialdemokratiet 

Navn: 

Adresse:   

By: Tlf.: Postnr.:  

E-mail:  

Ønsker nedsat 
kontingent 

Ä På grund af at være fyldt 65 år  
 

Dato:             /                 2018           Underskrift: 

Sendes til: Socialdemokratiet i Albertslund, v/ Else Boel, Faklens Kvt  12 A, 26.20  Albertslund 

 

 Information via mail:  
Tilmelding eller afmelding til:  
elseboel@stofanet.dk  
Husk også at oplyse ny mailadresse”. 

 
Vi vil gerne kunne kontakte dig—
sende nyhedsbrev m.m 
-   men vi mangler din mailadresse og 
telefonnummer—gerne mobil, så vi 
kan sende en SMS 
Så send venligst oplysningerne til Else, 
der behandler alle oplysninger fortroligt 
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Af borgmester Steen Christiansen 

S-gruppen og bestyrelsen har en fÞlles mission om at 
styrke den politiske debat blandt medlemmerne.  Derfor 
vil jeg fremover i S-posten skrive om nogle af de sager, 
som gruppen arbejder med. 

 
 
 
 
 

 
Der indkaldes hermed til ordinÞr generalforsamling  

onsdag den 25. april 2018 kl. 19.00 i  
R¬dhusets kantine. 

 
Dagsorden 

1.     Valg af dirigent 
2.  Godkendelse af dagsorden 
3.  Valg af referent  
4. Valg af stemmetÞllere 
5. Beretninger: 
 a.  Kommunalpolitik v/ borgmester Steen Christiansen  
 b.  Organisatorisk v/ partiforeningsformand Finn Stubtoft 
 c.  Regnskab v/ kasserer Else Boel  
6.     PrÞsentation af arbejdsgrupper 
7. Indkomne forslag: 
8 Valg til bestyrelse: 
 a.    Formand (2 ¬r)  P¬ valg: Finn Stubtoft   
 b.  SekretÞr (2 ¬r)  P¬ valg: Nikolaj K. Carlsen 
 c.  3 Bestyrelses-   P¬ valg: Jßrgen Stubtoft 
       medlemmer (2 ¬r) P¬ valg: Chresten Nielsen      
      P¬ valg: Aase Elkott 
 d. 3 Suppleanter  P¬ valg: Aage B. Jensen 
      P¬ valg: Claus Heje 
      P¬ valg: Dorthe Holm   
9. Valg af revisorer: 
 a.  2 revisorer   P¬ valg: Jßrgen Lind 
      P¬ valg: Astrid Hansen 
        b.     2 revisorsuppleanter   P¬ valg: Jette Blom-Jensen 
      P¬ valg: Simon Eriksen  
10.   Valg til kongres: 
 a. 3 delegerede Finn Stubtoft, Britta og Nikolaj  
 b.     2 suppleanter Jßrgen og Aase 
11.   Valg af fanebÞrer: 
 a. FanebÞrer   P¬ valg: Karsten Wenneberg
 b. FanebÞrer suppleant  P¬ valg: Per Gustafsson 
12. Valg til AOF   
 a. Bestyrelsesmedlem     P¬ valg: Per Gustafsson 
 b. ReprÞsentantskabsmedlem P¬ valg: Steen Poulsen 
 
13.   Eventuelt  
 
Forslag, der ßnskes behandlet under punkt 7, skal vÞre formanden 
i hÞnde senest den 10. april. 
Venlig hilsen 
Bestyrelsen 
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2017 stod i kommunalvalgets tegn.  
Det lykkedes desværre ikke at vinde et ekstra mandat, men vi gik frem med 2,4%, 
hvilket vi er tilfredse med. Vi har fortsat 9 medlemmer af kommunalbestyrelsen. 
Rigtig mange medlemmer var aktive i valgkampen, hvilket gjorde, at vi kunne holde 
det store ambitionsniveau, vi havde. 
Indledningsvis skal alle vore aktive medlemmer have en kæmpe tak for at stå til rå-
dighed, når det gælder. 
 
Kandidaterne 
Vi valgte 16 gode kandidater i marts, som både samlet og hver især førte en god kam-
pagne for at blive valgt. Vi valgte denne gang, at hænge plakater op med billeder af 
kandidaterne og alle kandidater var også aktive på de sociale medier, hvilket gav et 
større kendskab til, hvem der opstillede for Socialdemokratiet.  
Aldrig er kandidater i Albertslund blevet valgt med så høje personlige stemmer. Dette 
er et vidne om, at alle kandidater var meget aktive i valgkampen, hvilket vi er meget 
taknemmelige for. Der er ingen tvivl om, at det var afgørende for, at vi fik en pæn 
fremgang og holdt mandattallet.  
Alle kandidater havde dannet deres egne kampagneteams, som hjalp dem i valgkam-
pen.  
Temaerne i valgkampen 
Med udgangspunkt i det kommunalpolitiske program, som vi vedtog i foråret, bygge-
de vi kampagnen op i fire temaer:  
* Albertslund bymidte inklusive fængselsgrunden  
* Børn og unge 
* Seniorboliger og seniorliv i Albertslund 
* Kulturliv i Albertslund 
De 4 temaer blev dels brugt som udgangspunkt for foldere, der blev husstandsomdelt 
og dels som kampagnetemaer ved borgerarrangementer og torvedage. 
 
Især 3 borgerarrangementer blev en stor succes: 
Temadebat om de 17 verdensmål med Mogens Lykketoft og formanden for 3F Per 
Christensen 
Tur til Høje Taastrup for at se på seniorbofællesskaber 
Banko i Sundhedshuset. 
Der var mange borgere, der deltog i disse arrangementer. 
Der var stor aktivitet fra mange medlemmer ved husstandsomdeling. Uden dette store 
engagement fra medlemmerne ville vi ikke kunne have gennemført 3 husstandsomde-
linger i løbet af valgkampen. 
Tak til alle medlemmer, kampagnefolk og kandidater! 
 
Regionsrådsvalget 
Claus Heje var vores kandidat til regionsrådsvalget. Claus førte en rigtig god valg-
kamp. Han var meget synlig sammen med vore kommunale kandidater og var også 

Bestyrelsens beretning 2017 
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meget aktiv i Høje Taastrup. Desværre opnåede Claus ikke valg, men bidrog til at 
Socialdemokratiet som helhed fik et godt valg i Region Hovedstaden.  
Tak til Claus og hans kampagnefolk. 
 
Både vores nyvalgte folketingskandidat og folketingsmedlem hjalp ligeledes både i 
regions- og kommunalvalget ved aktiviteter bl.a. i Albertslund Centeret.  
Tak til Anne Sina og Mogens Lykketoft for engagementet. 
Alt i alt skal der lyde en kæmpe tak til alle, der var aktive i valgkampen. 
 
Bestyrelsens arbejde 
Vi er en bestyrelse, som arbejder rigtig godt sammen. Alle tager aktiv del i det arbej-
de, der ligger i partiforeningen. Vi har som nævnt været meget fokuseret på kommu-
nalvalget. Men, har dog gennemført andre arrangementer også. 
 
Det traditionelle 1. maj møde var igen velbesøgt. Vi afholdt Grundlovsmøde i Val-
lensbæk sammen med Vallensbæk og Høje Taastrup partiforeninger. Til vore budget-
møder var der mange medlemmer, der debatterede med stor interesse. Også med-
lemsmøderne om valgkampen var velbesøgte. 
 
Op til partiets kongres i september havde vi et medlemsmøde om partiets nye prin-
cipprogram, hvor der blev diskuteret i mindre grupper om forskellige temaer med 
udgangspunkt i nogle ”debatduge”, der var udviklet af partikontoret. En god måde at 
afvikle debatmøde på. 
 
Kommunikation 
Vi udsendte en del nyhedsbreve til medlemmerne under valgkampen, og det skal vi 
fortsætte med. Det er meget vigtigt, at vi får alle medlemmers mail-adresser, så alle 
kan få nyhedsbreve. Vi udsender nyhedsbreve om kommende arrangementer, men 
også om lokal, regional og landspolitik. 
 
På generalforsamlingen i 2017 besluttede vi, at S-Posten kun skal udkomme 6 gange 
om året. Dette var af økonomiske årsager, da omkring halvdelen af vores budget i 
foreningen gik til S-Posten. Det stiller store krav til, at vi bliver bedre til at kommuni-
kere på andre måder. Vi skal bruge nyhedsbreve, Facebook og vores hjemmeside – 
www.socalb.dk. 
 
Det er et stort arbejde at være opdateret på alle medier. Derfor er der også en god 
grund til at takke Helmer Baadsgaard for hans store arbejde med både hjemmeside og 
nyhedsbreve. 
 
På vores hjemmeside kan man finde mange nyttige informationer. Her kan man bl.a. 
følge med i hvad borgmester Steen Christiansen poster på sin Facebook side. Derud-
over er der en kalender, hvor man kan se arrangementer i partiforeningen. 
 
Følg med – kom gerne med input til os om, hvordan vi kan gøre det bedre. 
Venlig hilsen 
Bestyrelsen 
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Gruppens hjørne 

KÞre alle 
  
Arbejdet i den nye gruppe er 
godt i gang. Vi havde et hel-
dagsgruppemßde januar, hvor 
vi bl.a. besluttede et vÞrdi-
grundlag for gruppens arbejde. 
  
Samtidig har vi arbejdet med et 
nyt koncept for de politiske 
baggrundsgrupper, s¬ grupper-
ne i hßjere f¬r faste planer og 
tager udgangspunkt i vores 
valgprogram og dermed ogs¬ 
f¬r til opgave at udvikle vores 
politik.  
 
Det er i  disse gruppe , hvor I 
som medlemmer kan deltage i 
mßder med gruppens medlem-
mer og have direkte indflydelse 
p¬ den daglige politik og de 
mere langsigtede politiske pro-
jekter. Grupperne har tovholde-
re fra s¬vel gruppen som besty-
relsen for at sikre koblingen til 
medlemskredsen.  
 
Og netop KB-gruppen og besty-
relsen havde i marts en fÞlles 
konference, hvor vi drßftede, 
hvordan vi arbejder med med-
lemsinddragelse, kommunikati-
on og meget mere.  
 
Det hßrer I mere om p¬ gene-
ralforsamlingen i april, hvor vi 
ogs¬ kick-starter arbejdet i de 
politiske baggrundsgrupper.  
 
S¬ kom! 
 

Overenskomstforhandlin-
gerne 
  
Som I ved er der varslet strej-
ker og lock-out p¬ hele det of-
fentlige omr¬de fra starten af 
april. Temaerne i OK18 er 
lßn,  lÞrernes arbejdstid, spise-
pause ( mest p¬ det statslige 
omr¬de) og en rÞkke temaer, 
der er knap s¬ meget offentlig-
hed om,  seniordage, lavtlßn og 
ligestilling.  
 
Forhandlingerne foreg¬r nu i 
Forligsinstitutionen, hvor jeg 
deltager. Forhandlingerne er 
tavshedsbelagt men alle rundt 
om bordene er dybt optaget af 
at finde resultater.  
  
Seniorboliger 
  
P¬ KB-mßdet i marts besluttede 
vi at indg¬ en udviklingskon-
trakt med et privat selskab, der 
vil udvikle en ny type seniorbo-
liger og dispositionsforslag, som 
vi kan bruge, n¬r vi sÞtter tre 
grunde til salg: Stensmose-
grunden, Hjßrneg¬rdsgrunden 
og den ene halvdel af byggefel-
tet i Roholmparken, hvor der er 
plads til ca. 50 private senior-
boliger.  
 
Den berßmte arkitekt Jan Utzon 
skal deltage i udviklingskoncep-
tet. AKB er i gang samme sted 
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med at udvikle 2 almene seni-
orbofÞllesskaber med 25 boli-
ger i hver. 
  
Dermed er der kommet fuld 
fart p¬ udviklingen af seniorbo-
liger. Der sker selvfßlgelig ikke 
uden debat. Vi har lige haft et 
livligt og godt borgermßde om 
udviklingen af Roholmparken 
og det f¬r vi ogs¬, n¬r vi g¬r i 
gang med de andre grunde. 
  
 Hyldagergrunden 
  
I lßbet af de nÞste par m¬ne-
der skal vi trÞffe beslutning om 
Albertslunds Motorsports Cen-
ters fremtid (AMC). Skal vi 
etablere stßjdÞmpning af Hyld-
agergrunden og nok s¬ vigtigt 
1200 eksisterende alberts-
lundsboliger, skal der etableres 
to meget store stßjbjerge, der 

fyldes op af jord fra bl.a. letba-
neprojektet. Stßjbjergene er et 
gigantisk projekt, der vil tage 
minimum 2-3 ¬r.  
Konsekvensen er, at AMC skal 
flytte. AMC er p¬ mange m¬der 
et fremragende pÞdagogisk 
klubtilbud, s¬ derfor skal vi ha-
ve fundet en lßsning, s¬ det 
pÞdagogiske tilbud kan fort-
sÞtte et andet sted i byen i 
kombination med at klubbens 
kan kßre p¬ baner i andre kom-
muner.  
Lige nu disponerer klubben 
over 23 timer, hvor der sam-
menlagt kßres 11 timer om 
ugen. Vi er meget bevidste om 
vi skal finde en god lßsning for 
klubben, og alle krÞfter er sat 
ind p¬, at vi lykkes med det. 
  
De bedste hilsner 
Steen 

 

  Vi har brug for din E-mail 
 
Sidste ¬r blev det besluttet, at der kun skal udkomme 6 numre af 
s-posten. Derfor har vi brug for din e-mail, s¬ vi kan komme i kon-
takt med dig mellem numrene. 
 
Vi sender nyhedsbreve, lßbende informationer, invitationer, flyt-
ning eller aflysning af arrangementer, m.m. 
 
Partikontoret sender beskeder, Partiformanden sender baggrunds-
viden  
 
Alt dette kan du f¬ p¬ din mail, hvis vi f¬r din mailadresse. 
 
Det er kun formanden og kassereren, der kender din e-mail, og 
alle beskeder sendes personligt til dig, uden at andre kan se, at du 
er medlem. 
 
Giv Else besked         Elseboel@stofanet.dk  
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I skyggen af 2. verdenskrig 

Af Jette Kammer Jensen 
 
N¬r man som jeg er vokset op i 
skyggen af 2. verdenskrig, s¬ 
danner ordet ghetto, nogle 
ganske sÞrlige billeder. 
 
Jeg finder det usmageligt, at 
bruge den betegnelse p¬ udsat-
te boligomr¬der. 
 
Men skjules skal det heller ikke, 
at er er steder i landet, hvor 
der er massive problemer i 
nogle boligomr¬der, og det skal 
der gßres noget ved. 
 
Om udspillet skriver Det Krimi-
nalprÞventive R¬d bl.a: 
 
Vi ved, at sociale indsatser, 
SSP-arbejde og mere politi kan 
have en prÞventiv effekt, hvor-
imod h¬rdere straffe ikke virker 
prÞventivt. Udspillet rummer 
gode intentioner isÞr p¬ bßrne-
omr¬det, men retorikken og 
dele af metoden er h¬rd og 
marginaliserende. Derfor risike-
rer de gode intentioner i udspil-
let at g¬ tabt. Vores konklusion 
er, at der er brug for et stßrre 
fokus p¬ de opbyggende ind-
satser. 
Straf og sanktioner kan ikke 
st¬ alene 
 
Overordnet rßrer udspillet ved 
nogle grundlÞggende princip-
per, hvilket ikke kan undg¬ at 
p¬virke retssikkerheden for den 
enkelte borger og befolknin-
gens retsfßlelse generelt. 

 
Strafzoner, afstraffelse af for-
Þldre, ßkonomiske sanktioner 
og fÞngselsstraf til kommunale 
fagpersoner, der ikke lever op 
til krav om indberetninger osv. 
 
Retorikken er meget tydelig. 
Men straf alene lßser ikke pro-
blemet. N¬r vi taler om straf, er 
vi nßdt til at forholde os til de 
mulige negative effekter. Og 
udspillet rummer en del fald-
gruber, n¬r det gÞlder negativ 
effekt. 
 
Forslaget medfßrer ogs¬ en 
hidtil uset ordning ved at lade 
politiet afgßre hvor og hvorn¬r, 
der kan indfßres skÞrpede 
strafferammer i et bestemt 
geografisk omr¬de. Det kan 
blive en interessant udvikling, 
hvis man g¬r efter at fordoble 
straffen for omr¬ders mest ud-
bredte kriminalitet.  
 
Skal den samme forbrydelse 
straffes forskelligt alt efter 
hvor den beg¬s? Kan det 
medfßre, at fx vold straffes 
h¬rdere end voldtÞgt, alene 
fordi volden blev beg¬et p¬ 
modsatte side af gaden? 
Vi ved fra regeringens egen 
ghettoliste, at kriminaliteten i 
de udsatte boligomr¬der er fal-
det. Skal man den sidste krimi-
nalitet til livs, m¬ man fßrst og 
fremmest h¬ndtere de bagved-
liggende problemer og bruge 
ressourcer p¬ helt at undg¬, 
kriminalitet opst¬r. Der skal 



Side ф S-posten 

 

 

fokuseres p¬ en tidlig indsats 
startende med de mindste bßrn 
og deres forÞldre. 
Planen blev fremlagt i Mjßlner-
parken, og tÞnk nogle beboere 
vovede at protestere mod pla-
nen! ï det fik Inger Stßjbjerg at 
skrive p¬ de sociale medier: 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Jeg har simpelthen aldrig kendt 
mage!!  
 
Da vi i formiddag prÞsenterede 
regeringens store ghettostrategi 
blev vi mßdt af en flok demon-
stranter, der bl.a. stod med 
skilte med skriften óLighed for 
lovenô.  
 
Men hvilken lov, spßrger jeg 
bare? Problemet er jo, at vi har 
mennesker i Danmark, der hel-
lere vil adlyde islams sharialov 
end vores danske grundlov. 
Folk der simpelthen ikke vil ta-
ge de danske vÞrdier til sig.  
 
I ghettoerne er der alt for f¬, 
der arbejder, alt for mange der 
er kriminelle, og alt alt for man-
ge der ikke engang kan tale 
dansk. 

Skiltet er i ßvrigt fra det bebo-
erhus, hvor pressemßdet blev 
afholdt. 
S¬ det er ogs¬ galt i Stßjbjergs 
ßjne, n¬r beboerne i Mjßlner-
parken bruger deres grundlovs-
sikrede ret til at ytre sig. Det er 
eksklusion, men det er inklusi-
on, der skal medvirke til at lßse 
problemerne i de udsatte bolig-
omr¬der 
 
 
 
 
 
 



S-posten Side мл 

 

 

Fars dyt er yt!! 

Af Jette Kammer Jensen 
 
Sommetider bliver jeg ¬h s¬ 
trÞt af politikker, m¬lstyring, 
strategieréord, ord og ord. 
Specielt n¬r jeg i mit daglige 
virke arbejder inden for uddan-
nelsessystemet. For de flotte 
ord skal parres med 2 % bespa-
relser hvert ¬r! 
 
Men sommetider bliver man 
alts¬ ogs¬ glÞdeligt overra-
sket. 
Det blev jeg over Alberts-
lund Kommunes cykelstrate-
gi. 
 
Vi bor i en by, hvor man konse-
kvent har adskilt den kßrende 
trafik fra den cyklende og g¬en-
de, vi har faktisk ca. 140 km. 
stinet. 
 
Visionen i 2009 var at ßge cy-
keltrafikken med 10 % fra 2009
-15, og det lykkedes over al 
forventning, den steg med 14 
%. 
Men desvÞrre er det faldet si-
den da. Cyklede ture udgjorde i 
periode maj 2006 til april 2010 
24 % af alle ture, mens de i pe-
rioden maj 2010 til april 2015 
kun udgjorde 20 %. 
 
Vi bruger primÞrt cyklen, n¬r vi 
skal handle, siger 72 % af ad-
spurgte borgere, p¬ anden 
pladsen kommer motion, men 
eks. kun 9 % bruger cyklen til 
at hente/bringe bßrn. Som be-
boer i Tranehusene ses det 

dagligt, n¬r bilerne kommer til 
daginstitutionerne. 
 
S¬ vi cykler mindre, i 2012 cyk-
lede vi borgere hele 30 mio. 
km, i 2014 var det faldet til 
24,4 mio. km. 
Vi er som borgere generelt til-
fredse med cykelforholdene i 
kommunen, men kun 38 % er 
tilfredse med vedligeholdelsen 
af cykelstierne. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Visionen for den nye cykel-
strategi er: 
 
Albertslund skal vÞre en kom-
mune, hvor det er attraktivt at 
vÞlge cyklen til og fra skole og 
arbejde samt i fritiden. 
 
Indsatsen frem til 2020 vil isÞr 
fokusere p¬: 
 
- Bßrn p¬ cykler 
- Cykelpendling 
- CyklistadfÞrd 
- Nye forbindelser 
- Drift og vedligehold 
- Kommunikation og samarbej-
de   
 

S¬ nu skal vi igen op p¬ 
cyklen. 
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Mød vores lokale partiforening på 
hjemmesiden: 

          
        www.socalb.dk 
 

Den bliver løbende  
opdateret og her kan du hente  

mange informationer 
 

Webmaster    (Hjemmeside) 
Helmer Baadsgaard ,  

Kratager 1,  tlf.: 26 23 21 68 

Rør dog ikke ved mit gamle DR. 

Af Jette Kammer Jensen 
 
Regeringen og Dansk Folkeparti 
har indg¬et en politisk aftale 
om at afskaffe medielicensen. 
Det sker gradvist over 5 ¬r. 
Fremover skal DR og TV 2-
regionernes programvirksom-
hed mv. finansieres via finans-
loven. Midlerne til DR reduceres 
med 20 procent p¬ baggrund af 
aftalen. Indfasningen af reduk-
tionen sker gradvis over 5 ¬r 
med start i 2019, hvor den nu-
vÞrende medieaftale udlßber. 
 
Over 5 ¬r skal DR reduceres 
med 20 %, det svare til ca. 700 
mio. kr., det har Regeringen og 
Dansk Folkeparti indg¬et aftale 
om. 
 
Der er kommet mange udsagn 
fra de to: 
Der er mange kommercielle 
udbud af ratio/tv, s¬ det er ikke 
nßdvendigt med et s¬ stort DR, 
som borger skal vi s¬ leve med 
mindre DR og flere reklamer ï 

det er jo netop det, der ogs¬ 
gßr DR attraktivt: nul reklamer. 
 
Licensen afskaffes, det vil give 
en skattelettelse, men den slog 
minsandten CEPOS ned med en 
kßlle, tusinder vil opleve det 
modsatte. 
 
Vel har DR p¬ nogle punkter 
handlet dybt t¬beligt: ÞgtefÞl-
lers heste over Atlanten, store 
fratrÞdelsesbelßb til ledere, der 
selv har sagt deres stilling op ï 
her st¬r ogs¬ kulturministeren!! 
 
Men 700 mio. kr. kan alts¬ ikke 
findes ved at skÞre i òfedlagetò, 
vi f¬r mindre dansk producere-
de udsendelser, og flere kom-
mercielle udsendelser. 
 
Îrgerligt. 
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En forspildt chance 

Af Anne Sina, Folketingskandidat 
(S) i Albertslund  
 
Hvis det sidste ¬r i dansk lands-
politik skal opsummeres med ®t 
begreb, s¬ m¬ det vÞre det 
her: en forspildt chance.  
Hver dag hßrer vi om, at der er 
vÞkst i dansk erhvervsliv, at 
virksomhederne beklager sig 
over at de mangler arbejds-
kraft, at det g¬r bedre og bedre 
rundt omkring i landet. Det er 
jo som udgangspunkt en god 
ting. Fordi det betyder, at flere 
mennesker kommer i arbejde 
og ogs¬, at der er flere penge 
at gßre godt med p¬ de offentli-
ge budgetter. Der er flere mid-
ler, som kan prioriteres.  
 
Problemet er bare, at vi har en 
regering, der prioriterer helt 
forkert. De har konsekvent, 
hver eneste gang de har f¬et 
lov til at bestemme selv, brugt 
pengene p¬ noget, der fßrst og 
fremmest kommer de mest vel-
havende danskere til gavn. De 
har givet skattelettelser, sÞn-
ket bilafgifterne, sÞnket arve-
afgiften, hÞvet tilskuddet til 
privatskolerne og meget mere.  
 
I bedste fald gßr det ikke skade 
ï i vÞrste fald er det med til at 
gßre skellet mellem dem, der i 
forvejen klarer sig nemmest 
gennem tilvÞrelsen, og dem, 
som for alvor har brug for vores 
hjÞlp, stßrre og stßrre.  
Men derudover er det ogs¬ en 
forspildt chance, hvis man ikke 

bruger opgangstiderne i dansk 
ßkonomi til at ruste samfundet 
og polstre fÞllesskabet bedst 
muligt til fremtiden. Ogs¬ til 
d¬rligere tider, som kommer 
fßr eller siden.  
 
Vi Socialdemokrater ved godt, 
hvad der skal til: Noget af det 
allerfßrste og allervigtigste vi 
skal gßre, er at standse bespa-
relserne p¬ uddannelsesomr¬-
de og investere i de fremtidige 
generationer, b¬de i folkesko-
len, p¬ erhvervsskolerne og 
ungdomsuddannelserne gene-
relt og p¬ universiteterne.  
 
Veluddannede unge er den 
bedste forsikring for den enkel-
te og for fÞllesskabet mod 
fremtidens udfordringer p¬ ar-
bejdsmarkedet og i ßkonomien.  
 
Det kan selvfßlgelig ikke st¬ 
alene. En ny S-ledet regering 
skal ogs¬ investere i velfÞrden 
til gavn for de Þldre, vores 
bßrn og for vores fÞlles tryg-
hed. Og s¬ skal der turbo p¬ 
den grßnne omstilling. Listen 
over tiltag, som vi vil sÞtte i 
gang til gavn for fÞllesskabet 
og kommende generationer er 
lang.  
 
Nu mangler vi 
bare et valg for 
at f¬ lov til at 
komme i gang.  
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Mere fokus på beskæftigelse og erhverv 

Vi har f¬et et nyt udvalg i 
Kommunalbestyrelsen, nemlig 
Erhvervs-og BeskÞftigelses-
udvalget. Det skal vi glÞde os 
over. 
  
Det er rigtig godt, at der nu 
kommer mere fokus p¬ disse 
omr¬der. Det er der brug for, 
for der er mange albertslunde-
re, der er arbejdslßse. 
  
Kan vi tiltrÞkke flere arbejds-
pladser til kommunen og f¬ en 
hßjere beskÞftigelse, vil det 
b¬de vÞre godt for den enkel-
te albertslunder, der kommer i 
arbejde, og for kommunens 
samlede ßkonomi. 
  
Der er mange albertslundere, 
der har en beskeden uddan-
nelse. Derfor skal en del af 
indsatsen rettes mod arbejds-
pladser til ufaglÞrte og folk 
med kortvarige uddannel-
ser.  Vi skal ogs¬ arbejde p¬ 
at f¬ flere jobs til de menne-
sker, der ikke kan klare et or-
dinÞrt arbejde, men kan ar-
bejde nogle f¬ timer om ugen i 
et fleksjob eller p¬ en social-
ßkonomisk virksomhed. Og s¬ 
skal vi udnytte de muligheder, 
der er for at skabe vÞkst gen-
nem vores satsning p¬ at vÞ-
re en af verdens fßrende byer 
indenfor intelligent belysning. 
  
Vi har et stort sammenhÞn-
gende arbejdsmarked i Hoved-
stadsregionen. De fleste al-
bertslundere arbejder andre 

steder end i  Albertslund, og de 
fleste medarbejdere p¬ byens 
arbejdspladser kommer fra an-
dre byer. Det skal dog ikke f¬ 
os til at lade vÞre med at gßre 
en indsats for at f¬ flere af vo-
res borgere i beskÞftigelse. 
  
Det er ikke gjort med at til-
trÞkke nye virksomheder til 
byen. Vi skal ogs¬ sßrge for, at 
vores borgere er klar til at tage 
de jobs, der kommer. Derfor 
skal vi via indsatsen p¬ Jobcen-
tret arbejde p¬, at de arbejds-
lßse f¬r mulighed for efterud-
dannelse, hvis det ßger deres 
muligheder for at f¬ arbejde. 
  
Jeg vil gerne gßre en indsats 
p¬ omr¬det og vÞre med til at 
stßtte op om det arbejde, som 
vores gode folk i KB-gruppen 
gßr p¬ erhvervs- og beskÞfti-
gelsesomr¬det. 
  
Med venlig hilsen 
 
Flemming Jßrgensen 
Socialdemokratiet 
25 39 83 23 
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Nyt fra EU  v. Christel Schaldemose 

Mere arbejde i Europa-
Parlamentet ð godkendelse 
af kemikalier é... 
 
 
P¬ det seneste har DR fortalt 
meget om pesticidforurenet 
drikkevand i Danmark. Samti-
dig har vi i EU det seneste ¬r 
diskuteret glyphosat - alts¬ 
det aktive stof i ukrudtsbe-
kÞmpelsesmidlet Round-Up. 
 
De pesticider vi bruger i Dan-
mark og i resten af Europa, 
godkendes p¬ EU-niveau. Men 
der er al mulig grund til at kig-
ge nÞrmere p¬, hvordan vi 
godkender dem. WHO mener, 
at glyphosat kan vÞre krÞft-
fremkaldende. Og vi ved, at de 
forureninger, vi i dag finder i 
vores danske drikkevand, skyl-
des pesticider. Den nuvÞrende 
drikkevandsskandale er i hßj 
grad p¬ grund af fortidens syn-
der, og derfor betyder det selv-
fßlgelig noget, hvordan vi ter os 
i dag. For de kommende gene-
rationers skyld. Og jeg er der-
for glad for, at kunne prÞsen-
tere godt nyt.  
 
Jeg er kommet med i et nyt 
udvalg i Europa-
Parlamentet. Et specialud-
valg der skal undersßge, 
hvordan vi i EU i dag god-
kender pesticider, og i sidste 
ende komme med anbefalinger 
til, hvordan proceduren skal 
vÞre i fremtiden. En procedure 

der virkelig trÞnger til at blive 
forbedret. 
Udvalget er blevet nedsat p¬ 
baggrund af den langstrakte og 
uskßnne sag om fßromtalte 
glyphosat.  
Glyphosat blev vurderet sand-
synligvis krÞftfremkaldende af 
WHO, men af EUËs egne agen-
turer, kemiagenturet ECHA og 
fßdevaresikkerhedsagenturet 
EFSA, blev det vurderet ufar-
ligt. 
Der var bare den hage ved EU-
agenturenes vurdering, at dele 
af vurderingen var skrevet di-
rekte af fra producenten Mons-
antos egen vurdering af stoffet. 
Jeg skal ikke kunne sige, om 
Monsantos ord er hverken rigti-
ge eller forkerte. Men jeg ved 
godt, hvordan jeg ville passe p¬ 
mit eget produkt, hvis jeg hav-
de en milliardforretning. 
 
Vi skal kunne stole p¬, at de 
rapporter EUôs agenturer laver, 
er uafhÞngige. Vi skulle jo ger-
ne kunne bruge deres vurderin-
ger til at afgßre, hvilke stoffer 
vi vil bruge, og hvilke der m¬ 
ud. Hvis ikke vi kan det, er der 
jo slet ikke brug for agenturer-
ne. 
 
Udvalget skal bruge de nÞste 
ni m¬neder p¬ at undersßge, 
hvordan de nuvÞrende proce-
durer fungerer, og herefter 
komme med anbefalinger til, 
hvordan vi kan styrke kvalite-
ten, uafhÞngigheden og gen-
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nemsigtigheden i agenturernes 
procedurer. 
 
Glyphosat fik efter mange tov-
trÞkkerier en forlÞnget god-
kendelse i fem ¬r. Et markant 
bedre resultat, end den 15-
¬rige forlÞngede godkendelse 
som Europa-Kommissionen 
havde lagt op til. Men hele for-
lßbet var sÞrdeles uskßnt, og 
s¬dan et forlßb h¬ber jeg ogs¬, 
at vi med udvalgets arbejde 
kan undg¬ at se igen i fremti-
den.  
Vi skal simpelthen kunne rea-
gere hurtigere, bedre og mere 
¬bent, n¬r vi skal godkende 
kemi til brug i og omkring ting 
vi spiser, drikker og bruger til 
dagligt. Det gÞlder folkesund-
heden, fßdevaresikkerheden og 
miljßets velbefindende. Det vil 
jeg gßre mit til, i det udvalgs-
arbejde vi nu sÞtter i gang.  
 
Godt forbrugernyt 
 
I februar m¬ned stemte vi i Eu-
ropa-Parlamentet for en ny lov-
givning, der sÞtter en stopper 
for den s¬kaldte geobloke-
ring. Mange har sikkert prßvet, 
at kßbe en vare p¬ nettet. Og 
mange har nok ogs¬ prßvet, at 
g¬ ind p¬ en udenlandsk hjem-
meside, for at kßbe en vare. 
Det kan vÞre en fysisk vare, 
der skal sendes, eller det kan 
vÞre leje af en bil til en ferie. 
 
Men indtil nu har det vÞret s¬-
dan, at man kunne risikere ikke 
at kunne kßbe sin vare p¬ den 
udenlandske hjemmeside eller 
s¬gar blive viderestillet til en 

dansk hjemmeside. 
 
Hvad er problemet i det s¬? Jo, 
priserne er ofte forskellige, og 
dermed bliver man som dan-
sker diskrimineret, hvis man 
forsßger for eksempel vil leje 
en bil. Priserne p¬ den danske 
hjemmeside vil nemlig ofte vÞ-
re hßjere end p¬ eksempelvis 
den italienske. 
 
Faktisk viser en undersßgelse, 
at 63% af hjemmesiderne in-
den for EU ikke giver mulighed 
for, at en forbruger kan kßbe 
en vare fra et andet land. 
 
Men et stort flertal i Europa-
Parlamentet har nu sagt farvel 
og tak til geoblokering. Og et 
stort flertal i Europa-
Parlamentet har p¬ den netop 
overst¬ede plenarforsamling i 
marts gjort online-handel end-
nu nemmere. 
 
Fremover bliver det nemlig 
ogs¬ mere overskueligt at 
tjekke, hvor meget det bßr 
koste, at f¬ leveret en vare 
som er kßbt online. N¬r man 
handler online, skal der 
nemlig kunne findes en liste 
med hvilke leverandßrer, 
der kan levere din pakke, og 
til hvilken pris.  
 
Det kommer til at gßre det me-
re overskueligt for forbrugerne, 
n¬r man handler online ï b¬de i 
Danmark og i udlandet. Og det 
kommer helt sikkert til at spare 
danskere penge. S¬ alt i alt et 
par gode m¬neder for forbru-
gerne. 
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Grundlovsmøde 5. juni 

 
Tirsdag d. 5. juni 2018 kl. 12.00 på Højrupgård  

 
 

Talere, grill buffet, kaffe, øl, vin, sodavand, jazz-musik og hoppeborg m.v.  
 
 
 

Arrangør Socialdemokraterne i Vallensbæk, Ishøj, Høje-Taastrup, og Albertslund.  

Medlemsmßde 12. april kl. 19.30 i  
 

Kommunalbestyrelsessalen R¬dhuset. 
 

Alle medlemmer har modtaget Socialdemokratiets  
integrationsudspil 

 

Er socialdemokratiets integrationsudspil 
realisabel? 

 
Mange politikere og medier har kritiseret Socialdemokratiets inte-
grationsudspil som urealistisk, men er der noget alternativ? 
 
Indtil videre er der ikke kommet noget forslag fra andre, om hvor-
dan vi lßser integration af de store flygtningestrßmme, der kom-
mer fra Afrika. 
 
Regeringen har fremlagt en ny ghettoplan. Er den realisabel? 
 
Mßd folketingsmedlem Mattias Tesfaye til en debat om Soci-
aldemokratiets integrationspolitik contra 
regeringens ghettopolitik og ikke mindst 
deres finansiering med midlerne fra lands-
byggefonden. 
 
Ordstyrer p¬ mßdet er vores folketingskandidat 
Anne Sina. 
 
Vel mßdt den 12. april kl. 19.30 



S-posten Side му 

 

 

KALENDER: 

April 

5. Udsendelse af s-posten kl. 17.30 
10.     Kommunalbestyrelsesmßde, R¬dhuset kl. 18.00 
11. Bestyrelsesmßde, Birkelundg¬rd kl. 19.00 
12.     Medlemsmßde med Mattias Tesfaye, KB-salen, kl. 19.30 
25.     Generalforsamling, R¬dhusets kantine kl. 19.00 
 

Maj 

1     Medlemsfest, Birkelundg¬rd .kl. 7 
8.        Kommunalbestyrelsesmßde, R¬dhuset. Kl. 18.00 
9.      Bestyrelsesmßde, Birkelundg¬rd, kl. 19.00 
21.      Deadline for s-posten 
29.      Udsendelse af s-posten, Birkelundg¬rd kl. 17.30 
 
Juni 
5.  Grundlovsfest, Hßjerupg¬rd  i VallensbÞk kl. 12 
12.     Kommunalbestyrelsesmßde, R¬dhuset kl. 18.00 
13.     Bestyrelsesmßde, Birkelundg¬rd kl. 19.00  

ARBEJDSGRUPPER 
 

Alle partimedlemmer er meget velkomne til at deltage i 
arbejdsgruppernes mßder, der foreg¬r efter behov og i samarbejde 
med en koordinator og ordfßreren fra kommunalbestyrelsen. 

 

Ved generalforsamlingen d. 25. april  drßftes arbejdsgruppernes 
fremtidige sammensÞtning. 

 

I nÞste nummer af s-posten oplyses det, hvem der fremover er 
tovholdere for arbejdsgrupperne og hvorledes de kan kontaktes. 

 

  

 

 

Webmaster    (Hjemmeside)  Helmer Baadsgaard  
Kratager 1,  tlf.: 26 23 21 68 
E-mail: webmaster@socalb.dk 

S-post Pakke 2018: 
Tirsdag d. 5-04– 2018 
Tirsdag d. 29-05-2018 
Tirsdag d. 28-08-2018 
Tirsdag d. 25-09-2018 
Tirsdag d. 27-11-2018 
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Borgmester,  
Ïkonomiudvalg (F) 
Udvalg for plejeboliger 
(17.4) (F) 

Steen Christiansen 
PrÞstehusene 59 

Tlf.: 40 50 85 07 
E-mail:  
Steen.Christiansen@albertslund.dk 

 

Udvalg for byudvikling 
(17.4)  (F) 
Bßrneï og skoleudvalg 
Miljßï og byudvalg 
Erhvervsï og beskÞftigel-
sesudvalg 

Dogan Polat 
Topperne 20,2. dßr 23 
 
 

Tlf.: 61 79 05 76 
E-mail: 
Trustdogan@yahoo.dk 
 
 

 

Bßrneï og skoleudvalg (F) 
Socialï og sundhedsudvalg 
 

Marianne Burchall 
KvÞdehaven 32 

Tlf.:28 70 19 49 
E-mail: 
m.burchall@live.dk 

 

Folkeoplysningsudvalg (F) 
Kulturï og fritidsudvalg 
Temaudvalg (17.4)  

Susanne Storm Lind 
Randager 100 

Tlf.: 43 62 14 79 mobil: 40221479 
E-mail:  
lindrandager@gmail.com  

 

2. viceborgmester 
Miljßï og byudvalg 
Bßrneï og ungeudvalget 
Udvalg for byudvikling 
(17.4) 
Ïkonomiudvalg 
Bßrneï og skoleudvalg 
Folkeoplysningsudvalg 
Socialï og sundhedsudvalg 
Temaudvalg (17.4) 
IdrÞtsr¬det (F) 
Kultur-og fritidsudvalg 
Miljßï og byudvalg 
Udvalg for byudvikling  17.4 
 
Socialïog sundhedsudvalg
(F) 
Udvalg for plejeboliger 17.4 
 
Socialï og sundhedsudvalg 
Erhvervsï og beskÞftigel-
sesudvalg 
 
1. suppleant 

Qasir Mirza 
Blokland 18 1. th 
 
 
 
 
Paw Ïstergaard Jensen 
KÞrg¬rden 4. 2. th 
 
 
 
Jßrn Jensby 
VridslßsestrÞde 16 
 
 
Nils Jensen 
Rytterhusene 25 
 
 
Tina Christiansen 
Hjortens kvt. 3 C 
 
 
Carsten Boje Larsen 
HorsholmstrÞde 2 

Tlf..: 53 60 63 28 
E-mail: 
Qasir@Blokland.dk 
 
 
 
Tlf.: 21 64 93 50 
E-mail: 
pawjensen950@hotmail.com 
 
 
Tlf.: 20 81 28 51 
E-mail: 
Jensby-korsholm@webspeed.dk 
 
Tlf.:  40 43 77 31 
E-mail:  
nilsulla@yahoo.dk 
 
Tlf.: 25 33 44 40 
E-mail: 
Tinafritz@hotmail.com 
 
Tlf.: 30 56 66 30 
E-Mail: boje@brondbyhallen.dk 

 

    

     

    

    

    

    

Kommunalbestyrelsesmedlemmer: 

Regionsr¬dsformand 
Sophie HÞstorp Andersen , formand@regionh.dk 
Folketingsmedlem: 
Mogens Lykketoft, Trepilevej 1 B, 2930 Klampenborg, Telefon i Folketinget: 33 37 40 34 
E-mail: smoly@ft.dk    www.lykketoft.dk 
Kredsformand    Per Gravgaard Hansen  Tlf. 43710852   gravgaard3@hotmail.com 
Folketingskandidat:  Anne  Sina  Tlf. 51145885    annesina@live.dk   
facebook.com/annesina 

 

ò(F)ò henviser til, at p¬gÞldende besÞtter formandsposten i udvalget. 



(label) 

Partiforeningens bestyrelse 

(F) betyder medlem af forretningsud-
valget 

Formand  Finn Stubtoft (f) 
Bjßrnens  kvt. 1.C 
Tlf.: 22 20 08 22  
 

E-mail: 
Finn@Stubtoft.net 

NÞstformand Britta S. Jßrgensen (f) 
SnebÞrhaven 48 
Tlf.: 23 72 14 03 

E-mail: 
Britta.Schneider.Joergensen 
@skolekom.dk 

Kasserer: Else Boel (f) 
Stjernens Kvt. 5 C 
Tlf.: 52 30 78 09 

E-mail: 
elseboel@stofanet.dk 

SekretÞr: Nikolaj K. Carlsen (f) 
MorbÞrhaven 5-88 
Tlf.: 60 60 78 68  

E-mail: 
Nikolajkristiancarlsen@gmail.com 

Bestyrelses-
medlemmer: 

Chresten Nielsen 
PrÞstehusene 96 
Tlf.: 50 69 55 10 

 E-mail: 
Chren@live.dk 
  

 Jßrgen Stubtoft 
Hvalens kvt.4 F 
Tlf.: 22 29 57 52 

E-mail: 
Jßrgen@Stubtoft.net 

 Signe Hagel Andersen 
Albertshave 40 
Tlf.: 40 95 48 11 

E-mail: 
Signeha@gmail.com 

 Per Sheye,  
Lodager 32,  
Tlf.: 43 62 70 06 

E-mail:  
prs@webspeed.dk  
  

 Aase Elkott 
SnebÞrhaven 56 
Tlf.: 20 43 34 84 

E-mail: 
aase@prime-asp.com 
 

Suppleanter: Dorthe Holm 
Ïrnens kvt. 13 E 
Tlf.: 42 45 22 06 

E-mail: 
Dorthe.hl1@outlook.com  

 Claus Heje  
Pilehusene 104 
Tlf.: 21 23 08 58 

E-mail: 
Ch_dk@hotmail.com 

 Aage B. Jensen 
Nyvej 69 1. mf 
Tlf.: 60 35 05 02  
 

E-mail:  
aage_bj@hotmail.com 
 
 


